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Kiutazás: 
 
Három variáció is van, hogy Göttingenbe utazzunk. Utazhatunk vonattal, ebben 
az esetben Nürnbergben át kell szállni. Utazhatunk busszal is, Eurolines járat 
indul Budapestről Hannoverbe. Hannover Göttingentől kb. 125 km, 
Hannoverből vonattal tudunk továbbmenni Göttingenbe. Én a harmadik 
variációt választottam, autóval kivittek, ez ugyan drágább variáció, mint az 
előző kettő, így viszont rengeteg cuccot tudtam vinni és kint szinte semmit sem 
kellett venni. 
Kiutazás előtt mindenképpen célszerű kiváltani az Európai Egészségbiztosítási 
kártyát (E111 utódja). 
 
 
Szállás:  
 
Próbálkoztam magamnak szállást keresni, még nyár előtt, de sehonnan sem 
válaszoltak vissza, mint kiderült felesleges volt minden próbálkozásom, mert a 
kinti intézmény hamarosan írt, hogy keresnek nekem kollégiumot. A szállások 
150 – 250 Euró/ hó között mozognak. Én 146 Eurót fizettem, ezért egy kb. 8 m2 
– es szobát kaptam, egy nem túl színvonalas kollégiumban. Persze magasabb 
árért jelentősen magasabb színvonalú szobát kap az ember. Azzal számolni kell, 
hogy általában csak teljes félévre adnak szobát, így hiába voltam csak 5 
hónapot, 6 hónapot kellett fizetnem. 
 
 
Étkezés, vásárlás:  
 
Én a Zentral menzát ajánlom, szerintem ott kapható a legjobb ebéd, ízre finom, 
mennyisége lehetne több, de azért panaszra nem lehet okom. Az olasz menzán is 
ettem néhányszor, de az kevésbé volt laktató. A főiskolán is van menza, de azt 
nem próbáltam soha. Egy menü 1,5 – 2,5 Euró között kapható. Én 1,8 – as 
menüt szoktam enni, amivel teljes mértékig meg voltam elégedve. 
Vásárolni általában a Lidl - ben, ritkább esetben a Rewe - ben, vagy a Real – ban 
szoktam. Real Göttingen talán legnagyobb bevásárlóközpontja. 
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Kirándulások: 
 
A HAWK minden évben szervez kirándulásokat az ERASMUS-os hallgatóknak, 
amire mindenképpen érdemes elmenni. Az utazás eléggé drága, de ezeken a 
kirándulásokon rendkívül jutányos áron részt lehet venni. 
Tettünk egy kiadós túrát a Harz hegységben, majd egy idegenvezetővel tettünk 
egy túrát Hannoverben. Ez a két kirándulás összesen volt 10 Euró. Mindkettő 
nagyon jó volt! Végül három napot töltöttünk Kölnben, mindössze 65 Euróért. 
Részt vettünk a karneválon, és idegenvezetővel megnéztük a dómot, valamint 
Köln további nevezetességeit. Mindenkinek azt ajánlom, hogy ne hagyja ki 
ezeket a kirándulásokat. 
 
 
Göttingen: 
 
Nyugodt, csendes, szép kisváros, ami minden szeptemberben megtelik 
diákokkal. Mindenki biciklivel közlekedik, a városban szinte semmi sincs 
messze. A buszközlekedés is jó, a diák bérlet 27,7 Euró. Célszerű busszal járni, 
mert a főiskola egy igen magas domb tetején található, és gyalog nehézkes 
feljutni. Ha valaki szeret gyalogolni, annak kiváló túra. 
Szórakozási lehetőség is van bőven, én ezeket kevésbé próbáltam ki. A 
kollégiumomban 24 – en voltunk egy szinten, igen jó közösség jött össze, így 
gyakran összejöttünk esténként, aminek az a hatalmas előnye volt, hogy ingyen 
volt a sör és persze gyakran hajnalig tartottak ezek az összejövetelek. 
Bárki, aki Göttingenbe megy, biztosan jól fogja érezni magát! Mindenkinek csak 
ajánlani tudom! 
 
Tanulmányok: 
 
Elsősorban ipari képfeldolgozást tanultam, végül is én kifejezetten ezért 
választottam ezt az intézményt. Mindenkinek ajánlom, akit érdekel ez a 
szakterület, mert Göttingenben rengeteget lehet erről megtanulni. Két 
tantárgyam és két projektem volt. Advanced topics of image processing és 
médiainformatika 4. Az első kifejezetten az ipari képfeldolgozásról szól, 
elsősorban a gyakorlati részt hangsúlyozva. Médiainformatikából video stream-
ekhez írtunk filtereket. Ez is érdekes, de ez egy kicsit más megközelítés. Az első 
tárgyhoz a dokumentációk első sorban angol nyelven voltak, 
médiainformatikához mind angol, mind német nyelven lehetett irodalmat találni. 
A vizsgák kicsit mások, mint nálunk, természetesen elméleti számonkérés is 
volt, de sokkal nagyobb hangsúlyt fektettek a gyakorlati tudás lemérésére. Az 
előadások német nyelven mentek, de én angol nyelven tanultam, és ez sem 
jelentett semmi problémát, mindenki tud angolul és rengeteg hasznos 
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dokumentáció megtalálható ezen a nyelven is. Vizsgázni is vizsgázhattam 
angolul. A projektjeim témája is kapcsolódott az ipari képfeldolgozáshoz, az 
első egy képfeldolgozó funkció fejlesztése volt C++ -ban. Második projektként 
pedig IC-kről kellett leolvasnom a típusukat. Itt mind a hardver, mind a szoftver 
környezetet nekem kellett kiépíteni. 
 
Végül néhány kép: 

 
Harz hegység 

 
Hannover - Operaház 
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Köln – Dóm 

 
Göttingen – Goethe Intézet 

 
 

 4


